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Zápis ze 132. řádného zasedání Náčelnictva  

 

Skautská základna Tortuga Nymburk, 13. - 14. 3. 2024 

Prezence 

  

Přítomni: sobota - ses. Bušková, Volavková, Ondříčková, Jechová, Trnková, 

Rozsívalová,  Ebelová, Marešová, Hübnerová, Chocová, br. Vokál, Pelcl, 

Pytela, Dědič, Holobrádek, Holub, Jadrný, Koutenský, Dvořák, Michna, 

Macek 

neděle - ses. Bušková, Volavková, Ondříčková, Jechová, Trnková, 

Rozsívalová,  Parvonič, Ebelová, Marešová, Hübnerová, Chocová, br. 

Vokál, Pelcl, Pytela, Dědič, Holobrádek, Horel, Holub, Jadrný, Koutenský, 

Dvořák, Michna, Macek 

Omluveni: sobota - ses. Parvonič,  br. Matějek (účast pouze online), Svoboda, Wolf, 

Horel, Šinágl, Bartoň  

neděle - br. Matějek (účast pouze online), Svoboda, Wolf, Šinágl, Bartoň  

Nepřítomni:  

ÚRKJ:  

RSRJ:  

VRJ: br. Výprachtický, ses. Tichavová (online na část jednání), Jirasová, br. 

Vaněk, Peřina 

KÚJ: ses. Šablová 

Hosté: br. Slavík (Skautská energie), Pisinger, Jahoda 
 

Počet přítomných 21 členek a členů, Náčelnictvo bylo po celou dobu jednání usnášeníschopné. 

 

Úvod do práce Náčelnictva 

Zpráva Náčelnictva 

Ohlédnutí za Valným sněmem 

Strategie 2030 

Usnesení Valného sněmu 

Činnost Náčelnictva 2024 - 2027 

Návrhy na udělení vyznamenání 

Ukončení jednání Náčelnictva 

 

 

 

SOBOTA 



 

Br. Pelcl - Bilbo uvítal přítomné a seznámil je s navrženým programem jednání.  

Během sobotního večera proběhne seznámení s fungováním NJ, dále drobná seznamovací 

aktivita a poté bude následovat posezení u ohně. V neděli  bude na programu Zpráva NJ, Zpráva 

VRJ, sběr zpětné vazby na VSJ, úvod do strategie, diskuze k usnesením VSJ a k tomu, jak se 

s nimi NJ vypořádá, zamyšlení nad tím, co chce NJ v tomto funkčním období dosáhnout a 

projednání návrhů na vyznamenání. Zároveň upozornil, že ke Zprávě VRJ byl doplněn materiál 

k projektu Skautská energie. 

Úvod do práce Náčelnictva 

Ses. Bušková - Véňa prostřednictvím prezentace seznámila zejména nové členky a členy NJ s 

nastavením a procesy fungování Náčelnictva.  

NEDĚLE 

Zpráva Náčelnictva 

Br. Pelcl - Bilbo přivítal  vítá ses. Parvonič - Káču a br. Horela - Jeníka, kteří dorazili až v 

neděli ráno. 

Poté uvedl materiál, připomněl, že je na členkách a členech NJ, aby doplnili do zprávy 

informace za kraje a PS NJ. Jedná se o živě doplňovaný dokument. 

Br. Holobrádek - Učeň – díky za doplnění zprávy o Skautské energii (příloha Zprávy VRJ). Je 

nějaký výhled dalšího zapojení pracovní skupiny NJ?  

Br. Koutenský - Pudil – skupina zatím neřešila, část stávajících členů již není v Náčelnictvu, 

pokud má někdo zájem se do PS přidat, je to možné - skupina z principu není početná.  

Br. Vokál - Vokin – náčelníci/NJ byli pozvaní na Obrok – NJ do programu Expo, náčelníci 

potvrdili zájem – jedná o program, který bude probíhat během návštěvního dne, pošle do 

konference informace.  

Ses. Ondříčková - Káďa - ráda program pomůže připravit a vymyslet, ale ten den nemůže být 

na Obroku, je třeba najít jiného tahouna.  

Ohlédnutí za Valným sněmem 

Náčelnictvo debatovalo ve skupinách, výstupem je zpětná vazba a podněty k přípravě a průběhu 

Valného sněmu. 

Výstupy aktivity (předané zpravodaji pro organizaci a ICT) budou sloužit jako podklad pro 

přípravu příštího Valného sněmu.  

Strategie 2030 

Br. Vokál - Vokin uvedl materiál a krátce shrnul další postup, který povede ke schválení 

Strategie 2030 a strategického plánu (rozložení témat v čase) na říjnovém jednání NJ a 

dlouhodobého plánu naplňování, včetně zadání prvních strategických témat, na listopadovém 

jednání Náčelnictva.  

Podoba Strategie 2030 

Br. Vokál - Vokin – připomněl, že v rámci usnesení ke Strategii 2030 schválil Valný sněm také 

tři podněty, které by NJ mělo ve finálním znění dokumentu či v práci s ním zohlednit.  

https://docs.google.com/document/d/1HhZf8Os2iyGtfuhbdPIGPYb6HfO53mipmR2-liw02n0/edit?usp=drive_link
https://docs.google.com/document/d/1e8pbxCI9Uk-3N2tLa9D6mIlQ9KHBXMteaHQNQapa0UY/edit#heading=h.gjdgxs


 

1) v rámci strategické priority Růst se zabývat problematikou odchodu mladých lidí z 

malých obcí a měst a s tím spojené ohrožení existence tamních středisek a přístavů; a 

reflektovat tuto problematiku také u tématu Roveři a rangers; 

Náčelnictvo se shodlo na tom, že přidá do ST Růst nový cíl, který bude podnět reflektovat, ale 

zároveň si je vědomo, že problém nedostatku činovníků je třeba řešit i jinými způsoby např. 

přijímáním dospělých nováčků atp. PS NJ pro strategii připraví na červnové jednání NJ 

konkrétní návrh.  

2) zaměřit se v rámci tématu Růst také na udržení členů a členek po roverském věku a na 

práci s nimi; 

Náčelnictvo si vyjasnilo, že návrh cílí na mladé dospělé (reaguje na vyřazení tématu Dospělí ze 

strategie) a úkoluje NJ, aby hledalo cesty, jak přispět k tomu, aby zůstávali v organizaci a 

podíleli se na vedení oddílů nebo dál působili na střediscích. 

3) usilovat o to, aby strategie byla čitelnější pro činovnice a činovníky napříč organizací 

a bylo jim jasné, co pro ně strategie znamená a jak ji naplňovat. 

Náčelnictvo se v diskuzi shodlo na tom, že bude dbát na to, aby komunikace procesů a výstupy 

strategie byly přehledné, srozumitelné a jednoduše využitelné v oddílech a střediscích. Zároveň 

se do práce bude snažit zapojovat lidi z různých úrovní organizace. Vedle komunikace skrze 

různé komunikační kanály počítá NJ s tím, že bude téma strategie, práce na jednotlivých 

tématech a její výstupy přinášet jako součást programu velkých a celostátních akcí.  

Náčelnictvo dále diskutovalo o tom, jak rozložit naplňování jednotlivých strategických témat v 

čase a co přitom zohlednit (urgence jednotlivých témat, jejich rozpracovanost, možné synergie 

…) - tento harmonogram Náčelnictvo schválí spolu s finálním znění Strategie 2030 na svém 

říjnovém jednání.  

V listopadu pak bude projednávat detailnější Plán naplňování Strategie 2030 pro ústřední 

úroveň organizace, který bude rozpracovaný na úroveň projektů, skrze které budou strategická 

témata naplňována. Součástí toho budou i konkrétní nabídky, jak se do práce na strategii a jejích 

jednotlivých tématech mohou zapojit oddíly, střediska a další úrovně organizace.  

Usnesení Valného sněmu 

Br. Pelcl - Bilbo připomněl, že materiál má Náčelnictvu umožnit vyrovnat se s úkoly, které mu 

Valný sněm uložil. Náčelnictvo postupně procházelo 

- usnesení schválená VSJ,  

- neprojednané návrhy usnesení VSJ,  

- podněty okresních sněmů.    

U jednotlivých usnesení, návrhů usnesení a podnětů krátce diskutovalo, zda a jak je promítne 

do své práce a zahrne do Plánu práce Náčelnictva a jeho pracovních skupin.  

Náčelnictvo vzalo na vědomí 

● usnesení schválená XVII. valným sněmem, 

● návrhy usnesení, které sněm projednat nestihl,  

● podněty okresních sněmů 

a diskutovalo možnosti jejich dalšího naplňování a zohlednění v rámci své činnosti. 

Náčelnictvo v krátké době vydá článek na Zpravodajství, v němž shrne, jak plánuje s usneseními 

Valného sněmu, neprojednanými návrhy usnesení a podněty okresních sněmů dále pracovat.  



 

Zpráva Výkonné rady 

Br. Výprachtický - José krátce představil materiál. Dále NJ informoval, že se podařilo získat 

dotaci MŠMT v podobné výši, jako v loňském roce. Doplnil také, že po dohodě s PS NJ pro 

byznys byl doplněn materiál k projektu Skautské energie a online se připojí br. Slavík - Fred, 

aby mohl odpovědět na případné dotazy.  

Ses. Volavková - Jóža – dotaz na závěr sociologického výzkumu na Obroku 24, který ve své 

zprávě zmiňuje br. Hlavinka - Mukóki? 

Br. Výprachtický - José – v rámci navyšování kapacit vzdělávání narážíme na to, že nevíme, 

jak se mění motivace RR se vzdělávat a být vedoucími. Donedávna byly kurzy přeplněné, počty 

R&R rostou a kurzy nejsou tak přeplněné.  

Br. Vaněk - Permi – ptát se budeme také na věci typu k přebírání odpovědnosti jednotlivců, 

možná lidi budou pracovat v týmech, nebo zkoumání toho, zda vzdělávání vede k tomu, že 

změní svoje postupy v oddílech, nebo to pak dělají dál stejně jako kdyby neabsolvovali.  

Br. Macek - Blizzard - ad STS – zajímal by ho výhled projektu, rád by, aby NJ bylo 

informováno předem o změnách v nastavení/tarifů …  

Br. Výprachtický - José – aktuální smlouva platí od loňského roku a je uzavřena na 3 roky, 

nastavení podmínek je dané smlouvou. Není jasné, jak a proč došlo nedávno k chybné a 

neoprávněné změně tarifů, obratem jsme řešili nápravu. 

Br. Slavík - Fred – to, že občas dojde ke změně, tak je to buď oprávněné nebo neoprávněné, 

někdy musí dodavatel tarify technicky přeskládat (to je dané smlouvou), ale pro zákazníka by 

to nemělo být nevýhodné. 

Br. Dvořák - Rejpal – rád by získal úplnou systemizaci VRJ a KÚJ, budeme to potřebovat, až 

NJ bude řešit parametry rozpočtu, pomohlo by to i při uvažování o rozložení strategických 

témat v čase.  

Br. Výprachtický - José – systemizaci KÚJ dodá.  

Br. Pelcl - Bilbo – díky všechno, co ve zprávě je nebo bylo doplněno, proběhl také Valný sněm, 

což byl také velký nápor na kancelář.  

Ses. Jechová - Mája - novela lesního zákona a omezení sběru chrastí? 

Br. Vaněk - Permi – přestože ze strany ministerstva bylo avizováno, že tahle část z novely 

vypadne, přesto pečlivě monitorujeme a je možné, že se hlasitě ozveme.  

Skautská energie 

Br. Výprachtický - José – už nějaký čas řešíme další vývoj projektu Skautská energie po 

energetické krizi. Předpokládáme dlouhodobou spolupráci s vybranými dodavateli energií a 

zároveň chceme zachovat princip pravidelného soutěžení dodávek mezi dodavateli. VRJ má 

pracovní skupinu, která velmi úzce spolupracuje s br. Slavíkem - Fredem (ředitelem projektu), 

a partnerem i oponentem je PS NJ pro byznys.  

Br. Koutenský - Pudil – PS NJ slouží jako oponent/konzultant, není v reálných silách NJ to 

řídit, věci se dějí v rychlosti, cílem pomáhat NJ zkušenostmi členů skupiny, upozorňovat na 

širší kontext nad to, že projekty přinášejí peníze.  

Činnost Náčelnictva 2024 - 2027 

Br. Vokál - Vokin představil materiál, u kterého Náčelnictvo diskutovalo o tom, čím se bude v 

následujícím období zabývat (co všechno by mělo řešit) a jak to promítne do svých priorit či 



 

plánu činnosti. Dále se zabývalo tím, jakým oblastem by se chtěli členky a členové v rámci své 

práce v NJ věnovat a jaké bude mít NJ pracovní skupiny.  

Co Náčelnictvo zahrne do své práce 

- volební programy náčelníků a některých členek a členů NJ, 

- usnesení schválená, příp. neprojednaná Valným sněmem, 

- povinnosti Náčelnictva ze Stanov.  

Výstupem by měly být  

- priority  práce Náčelnictva na období 2024-27 – na co bude NJ klást důraz, čemu se NJ 

chce věnovat, 

- plán práce NJ, resp. jednotlivých pracovních skupin.  

Příslušnými materiály se bude Náčelnictvo zabývat na svém červnovém zasedání.  

Náčelnictvo poté krátce diskutovalo o možných prioritách své práce, tj. 

- Naplňování Strategie 2030 

- Zapojování mladých do rozhodování o organizaci 

- Revize vzdělávacího systému 

- Propagace a transparentnost ústředních orgánů 

- Pravidelné jmenování starosty 

Br. Pelcl - Bilbo seznámil nové členky a členy Náčelnictva s různými možnostmi fungování 

pracovních skupin a poté proběhlo “kolečko”, v němž jednotliví členové a členky NJ vyjádřili 

svůj (předběžný) zájem o zapojení do PS NJ či oblastí činnosti Náčelnictva. 

Do pracovních skupin se mohou zapojit i nečlenové Náčelnictva, po založení skupin o této 

možnosti bude Náčelnictvo informovat. 

Návrhy na udělení vyznamenání 

Br. Vokál - Vokin uvedl materiál, který obsahuje návrhy na udělení vyznamenání, jejichž 

schválení je v kompetenci Náčelnictva.  

Zápis s usnesení bude doplněn s časovým odstupem, aby navrhovatelé měli možnost ocenění 

před publikací předat.  

Ukončení jednání Náčelnictva 

Br. Pelcl - Bilbo zrekapituloval obsah dubnového jednání NJ, připomněl, že příští zasedání 

Náčelnictva proběhne v červnu v Praze. Na programu bude Roční zpráva ÚRK, zakládání 

pracovních skupin, strategie, materiál k finančním rezervám a dlouhodobý výhled financování 

organizace.  Počítejme s tím, že jednání bude celovíkendové, od pátku do neděle.  

Poté všem popřál šťastnou cestu domů a ukončil 132. jednání NJ. 

 

Zapsala: Lenka Šablová 

Schválil: Ladislav Pelcl  


